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Overdrachtsdossier Bestuur a.i./algemeen directeur voor Raad van 

Toezicht Stichting Baasis 
CC: (onderwijs-)wethouders gemeenten Haren en Tynaarlo 
 

Aanleiding 

Op 1 november 2012 verandert er voor Stichting Baasis qua bestuursmodel het nodige. De 
organisatie voldoet vanaf die datum aan wet- en regelgeving vanuit de Code Goed Bestuur. 
Deze code impliceert een functionele en adequate scheiding van management, bestuur en 
toezicht. Concreet houdt dit in dat het management van de scholen wordt uitgevoerd door 
de directeuren van de scholen. De organisatie wordt bestuurd door de directeur-bestuurder 
en het toezicht wordt uitgeoefend door de Raad van Toezicht. Naast de richtlijnen vanuit de 
Code Goed Bestuur kent de SB in het recente verleden een aantal bestuurlijke ervaringen die 
nut en noodzaak aantonen van een goede afbakening van taken, bevoegdheden en 
verantwoordelijkheden. 
 
Als gevolg van de bedrijfsvoering na de fusie, de economische recessie, noodzakelijke 
bezuinigingen en de daling van het totale aantal leerlingen is de Stichting Baasis 
genoodzaakt te reorganiseren. Een krimpende organisatie vraagt namelijk om een compacte 
organisatie- en managementstructuur.  De aanzet tot een aanpassing van de huidige 
structuur vindt plaats vanuit het MD-traject dat de directeuren in aanwezigheid van de 
directeur-bestuurder uitvoeren.  De nieuwe organisatie- en managementstructuur zal vanaf 1 
augustus 2013 operationeel moeten zijn. Vanaf 1 mei 2012 heeft de organisatie een aantal 
lastige besluiten genomen en we gaan spannende tijden tegemoet, maar we zien de 
toekomst met vertrouwen tegemoet. 
 
Na de verzelfstandiging van het openbaar onderwijs van beide gemeenten tot de SB op 1 
januari 2009 hebben de wethouders van beide gemeenten de ontwikkelingen van de SB 
gevolgd via een overleg, coördinatieplatform geheten, waarin naast wethouders, bestuur, 
algemene directie ook beleidsmedewerkers van beide gemeenten zijn vertegenwoordigd. Dit 
overleg heeft na de verzelfstandiging plaats gehad op  
Januari 2010, 4 juni 2010, 10 februari 2011, 22 september 2011, 7 december 2011, 18 april 
2012, 10 juli 2012, 10 oktober 2012. Van de bijeenkomsten is verslaglegging beschikbaar. 
Na de verzelfstandiging in 2009 is een start gemaakt met het opstellen van een strategisch 
beleidsplan (‘Samen bij de les’’) dat op 26 april 2011 door het toenmalige bestuur is 
vastgesteld.  
 
Het bestuur van SB heeft in augustus 2011 naar aanleiding van de uitkomsten van het 
onderzoek Dullemond cs, op aandringen van directeuren van de scholen alsmede de GMR de 
toenmalige algemene directie onder de aansturing geplaatst en de eindverantwoordelijkheid 
voor alle directietaken overgedragen aan een interim algemeen directeur vanuit de BMC-
groep. De interim AD heeft zich vergezeld van een controller en vanuit dezelfde organisatie 
is eveneens expertise ingehuurd teneinde een traject te starten onder de noemer Impuls 
Kwaliteitstraject. Een traject dat is ingezet doordat de SB werd geconfronteerd met een 
drietal (zeer) zwakke scholen. Op 1 december 2011 is de algemeen directeur geschorst op 
basis van een ordemaatregel. De adjunct algemeen directeur is vervolgens ontheven van zijn 
directietaken. 
 
 
 



De stroeve samenwerking tussen het bestuur en de interim algemeen directeur heeft het 
merendeel van het bestuur doen besluiten terug te treden. Dit heeft geleid tot het benoemen 
van een volledig nieuw samengesteld bestuur a.i. Het bestuur a.i. is vervolgens door de 
beide gemeenteraden benoemd door beide gemeenteraden op respectievelijk 20 februari en 
21 februari 2012. 
Het reeds ingezette traject voor de werving en selectie van een nieuwe algemeen directeur 
beoogd bestuurder is medio februari 2012 afgerond. De nieuwe AD is zijn werkzaamheden 
begonnen op 1 mei 2012. De werving en selectie voor leden van de te installeren RvT is 
eveneens afgerond en de beide gemeenteraden hebben op 25 september (Tynaarlo) en 1 
oktober (Haren) ingestemd met de voordracht van de beoogde leden en per 1 november 
2012 is de RvT als zodanig in functie. 
 
Ervaringen 

Het bestuur a.i. alsmede de nieuwe algemeen directeur zijn door de algemeen directeur a.i. 
mondeling en schriftelijk geïnformeerd over de door hem ingezette werkwijze en aanpak. 
Een verslag hiervan is beschikbaar. De oorspronkelijk verstrekte opdracht aan de algemeen 
directeur a.i. is ook beschikbaar. 
Bestuur a.i. en nieuwe algemeen directeur hebben geconstateerd dat de inzet en werkwijze 
onvoldoende opbrengsten hebben gehad in relatie tot de oorspronkelijk geformuleerde 
opdracht. 
Met name de noodzakelijke reductie van het aantal fte’s op basis van de reeds vroegtijdig 
geconstateerde krimp van het aantal leerlingen is (te) laat ingezet. Bestuur a.i. en de nieuwe 
algemeen directeur zagen zich na 1 mei geplaatst voor een ingreep die ‘met stoom en 
kokend water’  heeft geleid tot een reorganisatieplan dat na overeenstemming met de 
vakorganisaties heeft geleid tot een Sociaal Plan. Beide documenten geven een inhoudelijke 
weergave van nut en noodzaak van deze ingreep teneinde zo spoedig mogelijk het aantal 
fte’s te reduceren tot een verantwoord volume. De algemeen directeur heeft in de maand 
mei alle scholen bezocht om het personeel te informeren over nut en noodzaak van het 
terugdringen van het aantal fte’s. De presentatie met als titel ‘De Baasis voor verandering en 
verbetering’ treft u aan bij dit dossier (bijlage-1) 
 
Huidige situatie 

Naast deze primair noodzakelijke uitvoering van de reductie heeft de algemeen directeur in 
opdracht van het bestuur a.i. een analyse van de organisatie gepleegd die heeft geleid tot 
een Plan van Aanpak teneinde de SB in haar geheel zo spoedig mogelijk in control te 
brengen. Het Plan van Aanpak is bijgevoegd bij dit overdrachtsdossier. (bijlage-2) Ook is een 
overzicht van inhoudelijke en organisatorische knelpunten beschikbaar waar de SB zich voor 
weet geplaatst. (bijlage-3) 
 
Op voorspraak van de algemeen directeur beoogd bestuurder heeft het bestuur a.i. 
ingestemd met het starten van een mangement developmenttraject (MD-traject) voor de 
directeuren van de scholen van SB teneinde een eenduidige code te bewerkstelligen voor het 
hanteren van houding en gedrag, werkprocessen en navolging van afspraken. De directeuren 
van de scholen zijn door middel van een zogenaamde kaderbrief door de algemeen directeur 
van de inhoud van het traject geïnformeerd. Het traject is formeel op 15 oktober 2012 
gestart in aanwezigheid van de voorzitter bestuur a.i. en algemeen directeur van SB.  
 
 
 
 
 
 



Het stafbureau van SB zal met behulp van de beschikbare notitie ‘Planning en Control’ 
moeten worden gepositioneerd met als ultiem resultaat inzicht te verkrijgen in de aanwezige 
expertise en menskracht en de strikt noodzakelijke expertise en inzet. Het betreft hier de 
zogenaamde ‘was-wordt’-situatie zoals is weergegeven in het reorganisatieplan dat is 
overeengekomen met de vakorganisaties. Ook de gehanteerde werkprocessen van de 
medewerkers van het stafbureau zullen transparanter, eenduidiger en effectiever moeten 
worden afgestemd op de wensen van de afnemers (directies en personeel). Een 
klantgerichte benadering is vereist. 
 
Met inzet van de controller van Onderwijsbureau Meppel, het huidige administratiekantoor 
van SB is inmiddels inzicht verkregen in de actuele financiële situatie van SB. Dit traject is in 
ernstige mate beïnvloed door de moeizame overdracht van gegevens van het vorige 
administratiekantoor OSG naar het Onderwijsbureau Meppel per 1 januari 2012. Het te 
verwachten tekort in 2012 zal naar verluidt 1,8 mio gaan bedragen. In het 
coördinatieplatform van 10 juli 2012 is door het bestuur a.i. reeds een winstwaarschuwing 
afgegeven aan de gemeenten.  
 
Teneinde voor 2013 een sluitende begroting te bewerkstelligen is een begrotingscyclus 
gestart dat moet leiden tot het presenteren van de (meerjaren-) begroting op uiterlijk 1 
december 2012. Bijgevoegd is een overzicht van de meest actuele huidige financiële situatie 
(zie bijlage 4) en de te verwachten reductie in 2013 tengevolge van de uitvoering van het 
Plan van Aanpak en de tot op dit moment beschikbare resultaten van de (vrijwillige fase) 
uitvoering van het Sociaal Plan alsmede de taakstellingen die worden opgenomen in de 
begroting voor 2013. Hierbij is gebruik gemaakt van de (financiële) analyse van de algemeen 
directeur van oktober 2012. Deze analyse is bijgevoegd bij het dossier. (bijlage-5) 
 
Toekomst 

Het bestuur a.i. is zich bewust dat een beeld wordt geschetst dat op meerdere gebieden als 
zorgwekkend te typeren is. Ondanks dat meent het bestuur a.i. te mogen constateren dat 
met de huidige aanpak en inzet gekozen is voor een daadkrachtige wijze die zal gaan leiden 
tot het ‘gezond’ maken van de Stichting Baasis. Hierbij aantekenend dat de operationele 
uitvoering een groot beroep zal doen op de professionele bereidheid van medewerkers om 
het tij ten gunste te keren.  
Vanuit de verantwoordelijke politieke bestuurders is vertrouwen uitgesproken in de aanpak 
en werkwijze van bestuur a.i. en algemeen directeur om Stichting Baasis een goede 
toekomst te beiden als zelfstandige onderwijsorganisatie. Het nut en de noodzaak om elkaar 
als lokale overheden en Stichting Baasis stevig te omarmen teneinde genoemde toekomst te 
garanderen wordt door alle partijen onderkend en onderschreven Partijen zijn zich bewust 
van hun verantwoordelijkheden in deze om Stichting Baasis als een volwaardig zeewaardig 
schip in de vaart te houden.  En dit alles met als primair uitgangspunt kwalitatief goed 
openbaar onderwijs te kunnen verzorgen in de gemeenten Haren en Tynaarlo. 
 
Namens bestuur a.i. en algemene directie Stichting Baasis, 
 
 
Jan Wibier, voorzitter bestuur a.i. 
Wietse Blink, algemeen directeur 


